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Lucie
Beyerová

K pomáhání lidem v nouzi 
jsem se dostala čirou náhodou 

STRANY 8–9
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Heliport pro přistávání záchranářského 
vrtulníku se v Teplicích už rýsuje 

STRANA 4

Peripetie s Kozí dráhou nekončí; v srpnu 
by měla být protažená až do Krupky 

STRANA 6

Zprávy
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V O L N Ý  Č A S

K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

ZÁMECKÁ ZAHRADA
1. 6., 1400  Dětský den

ŠANOVSKÁ MUŠLE
1. 6., 1630  Doubravanka
4. 6., 1630  TK Coollective
8. 6., 1630  Iva Hajnová Band
11. 6., 1630  Severka
16. 6., 1630  Big Band Zdenka Tögla
18. 6., 1630  Big Band teplické konzervatoře
25. 6., 1630  Album
2. 7., 1630  Clarinet Society 
6. 7., 1630  Průdušky

FESTIVAL LUDWIGA VAN BEETHOVENA
Krušnohorské divadlo
30. 5., 1900  Štefan Margita 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

6. 6., 1900  Severočeská filharmonie Teplice
13. 6., 1900  NeoKlasik orchestr
20. 6., 1900  J. M. Wolfram: Perkmon
Zahradní dům
27. 5., 1900  Jan Čmejla
3. 6., 1900  Smetanovo trio
10. 6., 1900  Bartosz Koziak, Radosław Kurek
17. 6., 1900  Yeseul Bahng, Hayoung Jeong
Klášter Osek
2. 6., 1600  Ensemble con Cuore
16. 6., 1600  Symfonický orchestr Pražské  
  konzervatoře

LETNÍ KINO NA ZÁMKU
Teplické muzikálové léto
21. 6., 2000  Angelika 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

27. 6., 2000  Láska nebeská
24. 8., 2000  Muzikál naruby
Koncerty v letňáku
12. 7., 2000  Roman Horký 60 a Kamelot:  
  Zaprášené diamanty Tour
9. 8., 2000  Nezmaři
30. 8., 1600  Irena Budweiserová  
  a Jakub Racek

HVJEZDA
1. 6., 1900  BB Flink
8. 6., 1900  Kolostuj
15. 6., 1900  Vojnar Family Band
28. 6., 1900  Hadice Cover Band
29.–30. 6., 1500 Teplické terasy
13. 7., 1900  Čundrgrund
20. 7., 1900  Kwohni
27. 7., 1900  Kolostuj
3. 8., 1900  Kwohni
10. 8., 1900  Vojnar Family Band
24. 8., 1900  Skok
31. 8., 1900  Hadice Cover Band
7. 9., 1900  Kolostuj
každé úterý Lepší večery: hraje hudební uskupení 
Do hospody dobrý

ZAHRADNÍ DŮM
do 22. 6. Výstava: Jan Saudek – Osmaosmdesát  
  plus jedna 

ALTÁN U ZAHRADNÍHO DOMU
2. 6., 1500  Malá Paříž
9. 6., 1500  Malá Paříž
16. 6., 1500  Malá Paříž
23. 6., 1500  Malá Paříž
30. 6., 1500  Malá Paříž

PARK U MUŠLE
22. 6., 1400  Živé Teplice

DIVADELNÍ TERASA
5. 6., 1600  Regius Band
12. 6., 1600  Clarinet Society
19. 6., 1600  Pontiac
26. 6., 1600  Doubravanka
3. 7., 1600  Colors

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
4. 6., 830  Tajuplný ostrov
4. 6., 1030  Tajuplný ostrov
4. 6., 1800  Tajuplný ostrov
5. 6.   Ještě chvíli v suchu, prosím! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

11. 6., 1900  Muž mojí ženy
14. 6., 1800  VIVAjump: Ta naše
15. 6., 1800  VIVAjump: Ta naše
27. 6., 1900  Polská krev

29. 6., 1900  Novoměstská filharmonie  
  a Matyáš Novák: rapsodie  
  v modrém, West Side Story
14. 7., 1700  Rusalka
17. 7., 1900  Rusalka
21. 7., 1700  Cosi fan tutte
23. 7., 1900  Cosi fan tutte

MUZEUM
29. 5. 1800  Křest knihy Petra Hrušky
31. 5. 1830  XX. Teplická muzejní noc
do 16. 6.  Výstava výtvarného oboru  
  ZUŠ Teplice
do 30. 8.  Výstava Z Teplic až do světa:  
  Loutkář Harald Schwarz  
  a Hohnštejnský kašpárek
do 8. 9.  Výstava 7 pahorků teplických

BOTANICKÁ ZAHRADA
do 31. 5.  Východní Asie okem botanika
6.–30. 6.  Zachycení asijského světa žáky  
  ZUŠ Teplice
8. 6.   Bambusový den
2.–31. 7.  Výstava dřevořezeb
18. 7.   Letní koncerty
15. 8.   Letní koncerty
20.–21. 9.  Jarmark chutí

PLANETÁRIUM A HVĚZDÁRNA
13. 6., 1800  Café Nobel: Binární asteroid  
  Didymos a mise Dart
13. 6., 2230  Pozorování Měsíce
21. 6., 1900  Setkání v první čtvrti: Vojenské  
  projekty vesmíru
pátek a sobota 2300 večerní pozorování
sobota a neděle 1300 denní pozorování

LETNÍ AMFITEÁTR BÍLINA
11. 6., 1900  Lucerna
19. 7.   Koncert pro kamerunské kozy
16. 8.   Revival Fest

INZERCE

20
24

05
01

VÝSTAVA JE PŘÍSTUPNA  

DLE OTEVÍRACÍ DOBY HRADU, VSTUP VOLNÝ

Výstava výtvarných a keramických prací 
Tvořivé a keramické dílny a výtvarných kroužků 

Domu dětí a mládeže v Ústí nad Labem

Galerie hradu Střekov Ústí n. L.

C E S T A  D O  P R A V Ě K U  
A N E B  

D I N O S A U Ř I  N A  H R A D Ě  

TVOŘIVÁ A KERAMICKÁ DÍLNA

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE A ZPDVPP  

ÚSTÍ NAD LABEM

29.6. - 1.8.2024
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www.facebook.com/zitteplice.cz

Bezplatné parkování  
s příchodem prázdnin končí
Teplice – V lázeňském měs-
tě se od 1. července bude za 
parkování opět platit. Podle 
náměstka primátora Hynka 
Hanzy dojde k modernizaci 
celého systému, a to zejména 
v oblasti placení parkovného, 
rozdělení celé zóny na oblasti 
podle jejich vytížení a využí-
vání ze strany obyvatel a ná-
vštěvníků města. 

„Věříme, že nový systém 
zlepší možnosti parkování 
v centru města, rozšíří způso-
by úhrady parkovného, a zkva-
litní tak poskytované služby 
pro občany i návštěvníky měs-
ta. Naším cílem bylo vytvořit 
systém, který odpovídá potře-
bám moderního města a jeho 
obyvatel,“ uvedl náměstek 
Hanza s tím, že novým doda-
vatelem a provozovatelem sys-
tému byla vybrána společnost 
Itego, která má dlouholeté 
zkušenosti s provozem systé-
mů organizace dopravy.

Před spuštěním ostrého 
provozu proběhne informač-
ní kampaň o možnostech 

k v ě t e n  2 0 2 4

předplatného, cenách par-
kovného a způsobech place-
ní, včetně návodů a postu-
pů. Dojde také ke spuštění 
nového informačního portálu 
s přehledem všeho podstat-
ného o parkování pro rezi-
denty, abonenty i návštěvní-
ky. Součástí bude také portál 
pro nákup a správu parkova-
cích oprávnění pro rezidenty 
a abonenty. Ke koupi budou 
již během června a rovnou 
jimi lze nahradit stávající par-
kovací kartu ve vozidle. Pro 
platbu krátkodobého parko-
vání v zónách budou moct ná-
vštěvníci využít mobilní apli-
kaci nebo parkovací automaty 
na ulici. Dosud se platilo pou-
ze mincemi.  gz
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realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Ceed: 1,3–6,8 l/100 km, 29–154 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Kia Ceed.
Akční model EDICE 30.

Lithium se nebude zpracovávat 
v Újezdečku, ale na Chomutovsku
Teplicko – Obyvatelům Újezdeč-
ku se ulevilo. Ruda vytěžená 
na Cínovci se bude vozit vlaky 
ke zpracování do Prunéřova na 
Chomutovsku. Původně chtěli 
těžaři zpracovávat rudu právě 
v Újezdečku. Místní ale proti 
stavbě dlouhodobě protestova-
li. „Osobně jsem rád, že došlo 
k pozitivnímu posunu a zá-
stupci projektu těžby zohledni-
li připomínky občanů a staros-
tů,“ řekl teplický primátor Jiří 
Štábl, ale dodal, že zbývá stále 
vyřešit celou řadu aspektů pro-
jektu.

Podle Romana Gazdíka, 
mluvčího ČEZu, pod který 

patří těžební společnost Geo-
met, by v Újezdečku mělo pod-
le nového návrhu vzniknout 
překladiště. Začátek těžby na 
Cínovci se předpokládá v le-
tech 2026 až 2028.  gz

Tolik korun mohou zaplatit jako pokutu 
domácnosti, které nevymění do září 
starý kotel. Příští topnou sezonu už se 
nebude smět topit v kotlích na tuhá pa-

liva nejen v rodinných a bytových domech, ale také ve stavbách pro rodinnou rekreaci. 
Zákaz se vztahuje na kotle, které nesplňují minimálně 3. třídu normy. Na výměnu kot-
le mohou domácnosti stále čerpat peníze z dotačních programů Nová zelená úsporám 
a takzvané kotlíkové dotace. Žádosti o dotace lze podávat do konce srpna. „Nicméně 
nedoporučujeme podání žádosti o podporu odkládat. Pokud budete mít zažádáno 
o dotaci a kotel ještě nebude vyměněn, může vás to při první kontrole ochránit před 
pokutou,“ řekla Veronika Krejčí, mluvčí Ministerstva životního prostředí.  gz

Č Í S L O  M Ě S Í C E

50 000
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Heliport v Teplicích se už rýsuje
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Beethoven zdobí 
kapky z křišťálu
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PRO VÍCE INFORMACÍ STAČÍ NASCANOVAT QR KÓD 
NEBO NAVŠTÍVIT WWW.FKTEPLICE.CZ

CELOROČNÍ NÁBOR DO PŘÍPRAVEK FK TEPLICE
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Teplice – Heliport, kde by mohly 
záchranářské vrtulníky poho-
dlně přistávat, dosud v Tep-
licích chybí. Provizorně pro-
zatím musí využívat letiště 
v Nové Vsi. Blýská se ale na 

městu. V současné době probí-
há územní řízení a projektová 
dokumentace pro stavební po-
volení. Následovat bude výběr 
dodavatele a samotná stavba 
heliportu.  gz

Teplice – Lázeňský dům Beetho-
ven, který prošel stomiliono-
vou investiční akcí, je opět 
v provozu. Zajímavostí je, že 
celý prostor foyer nyní propo-
juje světelná instalace z čes-
kého křišťálu. Oslnivě lesklé 
kapky ve svém tvaru spojují 
motiv léčivé vody a uklidňující 
hudby, nechávají se inspirovat 
v notách. Rekonstrukcí prošlo 
i respirium, kde vznikla rela-
xační zóna a pokoje. Po vybu-
dování Thermalia v roce 2018 
jde o druhou největší investici 
v novodobé historii lázní.  gz
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Otevření centra bezpečnost v Trnovanech nezhorší
Teplice – Stěhování nízkopra-
hového centra Květina do Tr-
novan místní obyvatelé nelibě 
nesou. Stěžují si, že už je čtr-
vť problémová a zřízení cent-
ra pro bezdomovce by situaci 
zhoršilo. Radnice podle primá-
tora Jiřího Štábla udělá všech-
no pro to, aby se jejich obavy 
nenaplnily. 

Centrum Květina má přesíd-
lit do Riegrovy ulice v Trnova-
nech. Je to dobrá volba?

Důvodů, proč umístit tyto 
služby právě v Riegrově ulici, 
bylo několik. Jedním z nich je, 

že jde o objekt města a je v do-
cházkové vzdálenosti od cent-
ra a v blízkosti autobusové za-
stávky. Je v souladu s platným 
územním plánem a je mimo 
hromadné bydlení, kterým je 
trnovanské sídliště, přes silnici 
je individuální výstavba. 

Lidem z Trnovan se to ale ne-
líbí, protože čtvrť je už nyní 
problémová.

Rozumím obyvatelům Trno-
van, že mají obavy o zhoršení 
bezpečnostní situace v místě, 
kde žijí, a v tomto směru uči-
ním vše potřebné, aby jejich 

Lázeňská láká na No Name i Wohnouty
Teplice – Tradičně se poslední 
květnový víkend v Teplicích po-
nese ve znamení největší Open 
Air akce – zahájení lázeňské se-
zony. Město zaplní stánky, ko-
lotoče a na několika stage vy-
stoupí desítky umělců. 

„Jako tradičně je program 
bohatý a pestrý, kdy by si měl 
vybrat snad každý. Mne osobně 
těší, že se po několika letech 
na lázeňskou vracejí tradiční 
Porcelánové trhy, a to dokon-
ce v sobotu i neděli. V pátek 
se pak těším na promítání fil-
mu Django, o životním příběhu 
Petra Jandy v Letním kině na 
Zámku. Ostatně jak Petr Janda 
prozradil při posledním kon-
certu, tak Olympic hrál poprvé 
v Teplicích v roce 1963 v Šanov-
ské mušli,“ řekl za pořadatele 
ředitel Domu kultury Přemysl 
Šoba a dodal, že právě tříden-
ní program v Šanovské mušli 

lepší časy. Plocha pro přistává-
ní letecké záchranné služby se 
už rýsuje v prostoru na Bram-
ši ve směru na Novosedlice. 
Podle primátora Jiřího Štáb-
la jde o pozemek, který patří 

Osobností roku se stal trenér fotbalistů
Teplice – Trenér fotbalistů FK 
Teplice Zdenko Frťala a tepličtí 
salesiáni získali titul Osobnost 
roku 2023 Ústeckého kraje. 
Slavnostní vyhlášení výsled-
ků se uskutečnilo v prostorách 
Zahradního domu. Hlasovalo 

2 707 čtenářů, kteří rozděli-
li své hlasy mezi 25 laureátů. 
Mezi dalšími oceněnými byly 
například primářka Marie Vá-
chová z nemocnice Most nebo 
ředitelka Charity Litoměřice 
Karolína Wankovská.  gz

obavy nebyly naplněny. Nezis-
kové organizace, které zde bu-
dou provozovat své služby, jsou 
zkušenými odborníky. Ostat-
ně s problematikou lidí na ulici 
se potýkáme všichni ve všech 
částech města a není důvod se 
domnívat, že bezpečnostní situ-
ace Trnovan se po otevření cen-
tra zhorší. Chápu i jejich další 
obavy z poklesu ceny domů, ve 
kterých žijí, ale věřím, že to ne-
nastane, nenastalo to ani v De-
nisově ulici, kde se ceny bytů 
i v blízkosti nízkoprahového 
denního centra pohybují ve vy-
sokých částkách.  gz

je můj tip pro ty, kteří chtějí lá-
zeňskou prožít v klidu a bez tla-
čenic. V Teplicích tento víkend 
24. až 26. května vystoupí mimo 
jiných No Name, Pražský výběr, 
Wohnout, Adam Ďurica, Zrní, 
Juwana Jenskins, Tomáš Klus 
& Cílová skupina, Milan Perout-
ka & Perutě, Sebastian, Justin 
Lavash. Pak také hudební stáli-
ce, jakými jsou Věra Martinová, 
Martha a Tena nebo Marcela 
Holanová.  gz
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Upraví se okolí Jezevčíka i nádraží Planetárium bude 
blíž u hvězdárny

Vylepšený kulturák otevře své brány už na podzim

Teplice – Lázeňské město čeká 
během stavební sezóny velká 
řádka investičních akcí. Tou 
největších je rekonstrukce 
ploch před Jezevčíkem na Ma-
sarykově třídě v Trnovanech. 
Podle náměstka primátora 
Hynka Hanzy zde dojde k no-
vému dopravnímu uspořádání 
komunikace, chodníků, zastáv-
ky MHD a jejich nové nasvětle-
ní. Nově vzniknou i plochy pro 
osázení zeleně. Předpokládané 
náklady jsou 37 milionů korun. 

Třetí etapa úprav se ode-
hraje i v ulici Jankovcova. 

Rekonstrukce se týká komu-
nikace a chodníků i veřejné-
ho osvětlení. Obnova vyjde na 
12,2 milionu korun. Na Novo-
veské ulici dojde k vybudo-
vání dvou nových přechodů 

pro chodce za 1,8 milionu ko-
run. „Návrh řeší vybudování 
přechodů s ostrůvky, včetně 
úpravy chodníků u přecho-
dů, vysvětluje Hanza s tím, že 
přechody budou nasvětlené 
a v místě dojde i k úpravě do-
pravního řešení. Práce čekají 
i Krušnohorskou či Hálkovu 
ulici. Lepší parkování slibuje 
výstavba nové odstavné plo-
chy pro 59 osobních automobi-
lů u nádraží Zámecká zahra-
da. Práce vyjdou na 11 milionů 
korun a součástí je i nasvětlení 
parkoviště.  gz

Teplice – Rekonstrukce Domu 
kultury se pomalu, ale jistě 
blíží do finále. Stavební prá-
ce na druhé etapě by měly být 
podle ředitele Přemysla Šoby 
dokončeny v červnu, ale úklid 
a doladění interiéru bude pro-
bíhat během prázdnin, kdy se 
kulturní aktivity odehrávají ve 
venkovních prostorech. „Záro-
veň byly zahájeny práce na tře-
tí etapě, která se týká výměny 
vzduchotechnických jednotek, 
které budou díky systémům 

rekuperace a klimatizace po-
skytovat lepší komfort divákům 
při dosažení maximální úspor-
nosti a ekologičnosti provozu,“ 
vysvětluje ředitel Šoba s tím, že 
s uvedením Domu kultury do 
plného provozu se počítá se za-
hájením nové koncertní sezo-
ny Severočeské filharmonie, to 
znamená v říjnu. 

Náklady na všechny tři eta-
py rekonstrukce vystoupaly na 
157 milionů korun. Právě do-
končovaná druhá etapa, která 

zahrnuje samotnou rekon-
strukci foyer, nové vnitřní úni-
kové cesty a toalety nebo nové 
požárněbezpečnostní řešení 
celé budovy přišla na 95 mi-
lionů korun. „To, že částečná 
rekonstrukce bude složitou zá-
ležitostí, jsem věděl, ale realita 
je ještě komplikovanější než ty 
nejpesimističtější představy,“ 
povzdechl si Šoba a dodal, že 
přes všechny komplikace a prů-
tahy bude výsledná podoba 
Domu kultury stát za to.  gz

Teplice – Planetárium nejspíš 
čeká stěhování. Přesunout by 
se mohlo na okraj sadu Třeš-
ňovka pod Písečným vrchem, 
na kterém je hvězdárna. Pod-
le krajského radního Tomáše 
Riegera jsou dosavadní prosto-
ry malé a technicky zastaralé. 
Na místě pro nové planetári-
um se kraj jako jeho zřizova-
tel dohodl s městem Teplice. 
Krajští i tepličtí zastupitelé už 
schválili smlouvu o smlouvě 
budoucí na koupi části pozem-
ku na výstavbu nového plane-
tária. Ústecký kraj chce začít 
s přípravou architektonické 
soutěže.  gz

Dotace podpoří 
začínající podnikatele
Ústecký kraj – Až 200 tisíc ko-
run pro začínající podnikate-
le z regionu. Minimální výše 
dotace, o kterou je možné po-
žádat, je podle Víta Hnízdila 
z krajského úřadu 50 tisíc ko-
run a maximální výše dota-
ce je 200 tisíc korun. Příjem 
žádostí o dotace bude zahájen 
27. května a ukončen 28. červ-
na.  gz
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Kozí dráha se protáhne až do Krupky
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ZA POUHÝCH

2 290,-

SLUNEČNÍ
DIOPTRICKÉ
BRÝLE

Největší výběr brýlí ve městě!
doctoroptic.cz doctor.optic www.doctoroptic.cz

Akce platí od 1. 4. do 30. 6. na vybrané obruby a skla.

Teplice
Krupská č.p. 29
T: +420 605 016 952
E: teplice@doctoroptic.cz

INZERCE

Teplicko – Dobrá zpráva, cestují-
cím bude k dispozici další úsek 
Kozí dráhy. Nově tak pojede 
vlak z Děčína, Telnice do sta-
nice Chlumec, Unčín, Bohosu-
dov zastávka a Krupka město. 
Předpoklad je, že během druhé 
půlky června by se mělo začít 
s pracemi, které potrvají prav-
děpodobně do konce srpna.

„Nově tak stanice Unčín při-
blíží cestující k hradu Kyšperk, 
stanice Bohosudov zastávka 
poskytne napojení na lanovou 
dráhu na Komáří vížku a stani-
ce Krupka město bude novou 
možností, jak navštívit památ-
kovou zónu, hrad Krupka, na-
učnou stezku Po stopách horní-
ků, hornickou kulturní krajinu 
i štolu Starý Martin, která je 
součástí světového dědictví 
UNESCO,“ vysvětluje místosta-
rosta Krupky Rostislav Kadlec.

Finální cena oprav se teprve rýsuje
Zprovoznění dalšího úseku 

schválila Centrální komise mi-
nisterstva dopravy a s obnovou 
začne Správa železnic. „V červ-
nu bude vysoutěžen zhotovi-
tel a bude známa finální cena 
a doba realizace,“ vysvětluje 
krajský radní Jan Růžička s tím, 

že Ústecký kraj má již objed-
nanou přepravu, dopravce tak 
může okamžitě po dokonče-
ní prací znovuobnovit provoz 
i v tomto novém úseku. Kozí 
dráha tak bude ještě letos jez-
dit z Děčína až do Krupky. Tu-
ristická linka je v provozu o ví-
kendech a státních svátcích od 
konce března do začátku listo-
padu.

Spojí se s Moldavskou dráhou?
Osmikilometrový úsek mezi 

Telnicí a Krupkou se dočká 
opravy už letos v létě, ale to 
není podle náměstka hejtmana 
Jiřího Řeháka vše. „Dalším na-
ším cílem bude propojení Kozí 
dráhy a Moldavské horské drá-
hy v nádraží Louka u Litvínova, 
které kraj přejímá do svých ru-
kou,“ doplnil další plány Řehák.

Kozí dráha byla otevřena 
před 153 lety a prošly jí prů-
myslové i politické dějiny. Pů-
vodně uhelná trať z Děčína do 
Chomutova v podhůří Kruš-
ných hor několikrát změnila 
kvůli těžbě uhlí délku i trasu, 
jeden z jejích nejkrásnějších 
úseků vedl pod zámkem Jezeří. 
Od roku 1961 se jezdilo z Děčí-
na po Oldřichov u Duchcova, 
v roce 2007 se přestala objed-
návat doprava.

V současné době se podle 
radního Růžičky také pracuje 
na cyklostezce, která povede 
podél Kozí dráhy. „Kvůli nutné 
kooperaci a shodě mnoha měst 
a obcí, vlastnickým právům 
a pro nutnost zpracování inves-
tičního záměru a potřeby získá-
ní dotace je to ale běh na něko-
lik let,“ dodává Růžička.  gz

Bezplatný svoz 
odpadu se dá udržet
Teplice – Jako jedni z první 
v Česku začali obyvatelé Tep-
lic s tříděním kuchyňského 
odpadu. Dosud se do něj za-
pojilo kolem 3 000 domácnos-
tí. A díky projektu se vybralo 
přes 75 tun odpadu, který by ji-
nak šel na skládku. Se zapoje-
ním dalších domácností bude 
toto číslo stoupat. 

„Díky projektu na sběr ku-
chyňského odpadu jsme za-
znamenali významné změny 
v přístupu občanů k odpadům. 
Lidé si více uvědomují, kam co 
patří a co se s odpadem dále 
stane,“ řekl první náměstek 
primátora Hynek Hanza s tím, 
že hlavním cílem je motivovat 
občany k odpovědnému naklá-
dání s odpady. 

„Toho chceme dosáhnout 
rozšířením možností třídě-
ní a zkrácením vzdálenos-
tí k separačním nádobám na 
jednotlivé komodity, aby měli 
obyvatelé co nejlepší podmín-
ky pro třídění,“ dodal náměs-
tek primátora. „Pokud se míra 
třídění bude nadále zvyšovat, 
pak bude systém bezplatného 
sběru a likvidace odpadu pro 
občany města udržitelný i do 
budoucna,“ slíbil Hanza.  gz
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Petr Mach: „Nenechte propadnout své hlasy.“

12
RV2300831/26

Rozhovor s Petrem Machem, lídrem 
kandidátky SPD a Trikolora ve volbách 
do Evropského parlamentu.

parlamentu, které by to byly?

z vašich hlavních témat?

Prezident Pavel a mnozí politici vládní 

www.petrmach.cz

Ing. Petr Mach, Ph.D., 
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Lucie Beyerová: K pomáhání lidem v nouzi jsem se dostala čirou náhodou
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barva: zelená 

jídlo: sushi

hudba: bluegrass  
a country

číslo: 3

politik: nemám

M O J E  N E J

Teplická patriotka Lucie Beyerová 
provozovala oblíbenou biorestauraci, 
ale po třinácti letech pověsila podnikání 
v gastronomii na hřebík. Nelíbilo se jí, jak 
stát na živnostníky kašle. Začala se věnovat 
bohulibější činnosti, jako je pomoc lidem 
v nouzi, a je spokojená. 
Gabriela Zlámalová

I když jste rodačka z Prahy, 
jste teplická patriotka. Co 
máte na Teplicku ráda?

V Praze jsme s rodinou žili 
jen krátce a střídavě. Po same-
tové revoluci maminka koupila 
chalupu v Malhosticích a pře-
stěhovali jsme se na Teplic-
ko. Střední školu jsem polovi-
nu studovala v Chomutově na 
soukromé škole a na teplic-
ké hotelovce. Už v sedmnác-
ti jsem měla jasno, že Teplice 
jsou má srdcovka. Bez výhle-
du na Milešovku nechci být. 
I když moc ráda cestuji po svě-
tě, do Teplic se vracím domů. 
Je to město, které není zase tak 
velké, abyste tu při procházce 
nepotkali přátele. Máme zde 
kulturní i sportovní vyžití. Pěk-
né okolí, kam se dá jít do pří-
rody. I hezké kavárny a místa, 
kam zajít. Jsem tu ráda. 

A co naopak nerada? 
Je škoda, že je v Teplicích 

velká skupina lidi, která svým 
chováním škodí prostředí. 
Svým negativním pohledem na 
město a nedostatkem snahy 
na tom něco změnit. Někteří 
se omezují pouze na nadáv-
ky a kritiku, aniž by se sami 
chopili nějakého konkrétního 
projektu, kterým by městu po-
mohli. A co je ještě smutnější, 
že kritizují právě snahy těch, 
kteří tak činí. Já vidím Tepli-
ce jako místo, kde je spous-
ta příležitostí, a nejsou plně 

uchopeny. Chybí tu spolupráce 
a možnosti vzdělávání a osob-
ního růstu. Tak trochu opomí-
jený kraj, který se v minulos-
ti dost využíval a drancoval, 
a nyní by si už měl konečně za-
sloužit větší pozornost. 

Několik let jste v centru měs-
ta vedla biorestauraci Zahra-
da. Jak jste se dostala k vaření 
zrovna v biorestauraci?

Bylo to třináct let. Vedla mě 
k tomu potřeba se najíst „jako 
člověk“, i když máte nějaké 
zdravotní omezení. Například 
celiakie, diabetes, žlučníková 
dieta, nebo se prostě stravu-
jete podle zásad zdravého ži-
votního stylu. V Teplicích v té 
době nic takové neexistova-
lo a nejblíže byla vege jídel-
na v Mostě, Praze a v Liberci. 
Já jsem z rodiny hotelováků, 
a „tácovky“ z jídelen se mi ne-
zamlouvaly. Chtěla jsem to 
udělat jinak. Aby se lidé se 
svým zdravotním problémem 
mohli také dobře najíst a neby-
li diskriminovaní. 

Co vás přimělo restauraci za-
vřít? 

Bylo hned několik důvodů. 
Systém, nefér chování vlády 
a nedobré podmínky k podni-
kání. To bylo už před covidem. 
Nelíbilo se mi to, že když pra-
cujete poctivě, skoro nic vám 
nezůstává. Taková cílená likvi-
dace malých podniků. Druhým 
důvodem byl náhlý a přetrvá-
vající nedostatek dobrého per-
sonálu. Během půl roku odešly 
tři skvělé kolegyně, které otě-
hotněly. Pak měla autonehodu 
moje pravá ruka a já byla rá-
zem na čtyřech pozicích s ma-
lým dítětem. Vařila jsem a ved-
la kuchyni, zároveň zaučovala 
stále dokola nové lidi. Po do-
vaření obědů jsem naložila jíd-
lo a jedním autem objela půl 
Teplic, vrátila se hned na plac 
a obsluhovala. Pak se vrátila 
do kanceláře udělat objednáv-
ky a přípravy, účetnictví a pak 
do školky pro syna. Doma pak 

dělala menu, přípravy a večer 
jet zpět čistit zeleninu nebo 
domýt nádobí a uklidit kuchy-
ni. Víkendy velký úklid, de-
zerty, přípravy na celý týden, 
evidence skladu... říkala jsem 
tomu peklo s perspektivou, 
které trvalo dva roky. 

Láska k vaření vám zůstala?
Ano, když má přijít návště-

va, popadne mě Masterchef 
nálada a mám 45 minut na pě-
tichodové menu (smích). To mě 
hrozně baví. A ještě lepší jsou 
výzvy tipu, přijít ke známým 
domů a z jejich zásob doma 
udělat něco, co vůbec nečeka-
li. Proto s sebou vozím svůj ja-
ponský nůž a škrabku na zele-
ninu (smích). 

Jak jste se dostala k tomu, že 
teď vedete Centrum humani-
tární pomoci?

Já do toho vlastně vešla úpl-
ně náhodou. Začala jsem or-
ganizovat pomoc a setkala 
se s realitou byrokracie, kdy 
se jednorázová pomoc mění 

v soustavnou, a stává se z vás 
tak neziskovka. Původně jsem 
myslela, že to bude jen na půl 
roku a někdo mě třeba vezme 
pod křídla, ale na to jsem prý 
moc akční a svobodomyslná. 
Takže díky za to, že mohu dě-
lat to, co právě dělám. 

Co práce šéfky centra obnáší?
Momentálně hodně kance-

lářské práce a spousta jedná-
ní. Vedení organizace, práce 
s dobrovolníky, papírování, 
účetnictví, shánění peněz na 
provoz centra a aktivity pro 
klienty. Práce s klienty, proto-
že stále řešíme problémy, se 
kterými si oni sami nedokáží 
poradit díky neznalosti jazyka 
a našich zvyklostí. Také psa-
ní projektů a grantů. Spousta 
online porad a setkání třeba 
s úřadem vlády, nebo minis-
terstvem vnitra či organizace-
mi OSN. 

Nabízíte pomocnou ruku jen 
uprchlíkům nebo všem lidem 
v nouzi?
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Lucie Beyerová se narodila 27. srpna 
1979 v Praze. Vystudovala jazykovou 
a hotelovou školu, prestižní makro-
biotický Kushi institut v Holandsku, 
kde se zaměřila na výživu a celostní 
medicínu. Nyní pracuje jako ředitelka 
teplického Centra humanitární pomoci 
a zároveň jako interkulturní pracovník 
a koordinátor ubytoven pro Teplice 
a Ústí nad Labem.

Lucie Beyerová

P R O F I L

Primárně jsme zaměřeni na 
uprchlíky. Ale chodí k nám do 
centra i Češi. Spolupracuje-
me s neziskovými organizace-
mi v Teplicích, ale i v okolních 
městech. Ty se na nás obra-
cejí s různými žádostmi o po-
moc. Ať už materiální, nebo 
poradenství. Věci, které nám 
lidé darují, předáváme už jen 
prověřeným lidem, u kterých 
máme jistotu, že je nezneu-
žijí třeba k prodeji. Když při-
jde maminka, která potřebuje 
dětské oblečení, nemáme pro-
blém. Ale když začne chodit 
každý týden a odnáší pytel růz-
ného oblečení, je jasné, že to 
není pro osobní potřebu. Navíc 
máme pravidla, která vedou 
klienty k tomu, aby si vzájem-
ně pomáhali anebo pomáhali 
v centru. 

Jak náročné to pro vás bylo 
v počátcích?

Na začátku jsem měla obrov-
ské štěstí, že se mých aktivit 
všimla organizace Člověk v tís-
ni a v podstatě mě donutila 

napsat žádost o finanční pod-
poru. Mohla jsem tak efektivně 
pracovat a nemusela řešit půl 
roku otázku, z čeho zaplatí-
me nájem v centru a mzdu mě 
a kolegyni. Náročné bylo zís-
kat na svou stranu město, ale 
už funguje dobrá spolupráce, 
která vede ke zdárné podpoře 
lidí, kteří si nepřáli přijet žít 
k nám dobrovolně. 

Prozradíte nějaký příběh, kte-
rý vás vzal za srdce?

Hned ten první, kdy mi kluk, 
se kterým jsem se znala z do-
volené z Egypta, pak u nich na 
Ukrajině napsal: „Luci, je to 
v háji, není to dobrý, zachraň 
prosím mou dceru, všechny 
peníze rodiny jsem jí dal na 
její účet, aby mohla začít nový 
život, já se odtud možná nedo-
stanu živý, uděláš to prosím?“ 
Byl z Chernigova, města, které 
jako první dostalo ránu a skr-
ze Běloruské hranice tudy 
proudili Rusové na Ukraji-
nu. Máše bylo v té době 16 let 
a přijela po šesti dnech cesty 

se svou matkou a dalšími dvě-
ma sestrami k nám do Srbic. 
Vyjeli i s jejich novým tatín-
kem z úkrytu ve sklepě, kde se 
schovávali do doby, než došlo 
jídlo v celém domě, a ven se ne-
dalo chodit. Byli první, kteří se 
odvážili ze sklepa odejít a risk-
nout cestu do Čech. Vyprávěli 
mi o tom, jaké to je, když jede 
tank a padá jen prach ze stro-
pu a všechno se třese. Ale když 
padá bomba, objímají své děti 
a přejí si, aby všichni zemře-
li rychle a najednou a neviděli 
jeden druhého umírat. A to jen 
jeden příběh. Jeden, ze 4000, 
které máme jen my v Teplicích. 

Dá se odhadnout, kolika li-
dem jste pomohli a za kolik 
korun se rozdalo věcí?

To vím skoro přesně. Na za-
čátku jsem si žádnou evidenci 
nevedla, nebylo to potřeba, ale 
nyní to už děláme. Do našeho 
centra se sjíždí lidé z Chomu-
tova, Karlových Varů, Mostu, 
Loun, Děčína, Štětí, Žatce i Pra-
hy. Nikde totiž není centrum, 
které by pod jednou střechou 
mělo poradenství, psychologa, 
kluby, kurzy, nábytek a potravi-
novou banku. V evidenci, kte-
rou máme od minulého roku, je 
2000 klientů. Ale pomohli jsme 
od začátku asi 3500 lidem. Od-
haduji pomoc tak kolem pěti 
milionů, a to mluvím o použi-
tých věcech. Například jen ob-
lečení, do centra za měsíc lidé 
přinesou kolem 1,5 tuny. Lidé 
darují pračky, ledničky, vybave-
ní bytu.

Kromě věcí, jako jsou potra-
viny, oděvy, hračky, nábytek 
či spotřebiče. Chybí vám ještě 
něco?

Lidem nejvíce chybí možnost 
komunikace a přijetí. Nema-
jí kde trénovat češtinu. V práci 
v továrnách pracují převážně 
na směně s Ukrajinci, na uby-
tovně jsou s Ukrajinci a v ob-
chodě toho u pokladny moc 
nepochytí. Potřebujeme dobro-
volníky, kteří by přišli do centra 
na „pokec“. Máme tři dobrovol-
nice, které chodí a mluví s lid-
mi v rámci konverzačního klu-
bu. Na jejich lekci přijde i 30 
zájemců, což je neefektivní. 
Moc by pomohlo, kdyby k nám 
na čaj přišly klidně mamky na 
mateřské i s dětmi, protože 
máme krásné dětské centrum, 
kde se maminky nově schází 
a z přítomnosti místních ma-
minek s dětmi by byly určitě 
nadšené. Dále pak lidé senior-
ského věku, kteří mají krásnou 

spisovnou češtinu a mnoho zá-
žitků, které by mohli předávat. 
Ono to skýtá i možnost sezná-
mit se s velmi zajímavými lidmi 
různých profesí, od ředitelky 
kijevského baletu po malířku 
a štukatérku z Charkova. 

Taková práce musí být psy-
chicky náročná. Jak odpočí-
váte?

Jsou okamžiky, které mi trvá 
vnitřně zpracovat celý víkend, 
to nepopírám. Ale tak nějak 
jsem nastavená na to, že se 
věci musí zvládat a jinak to ne-
jde. Odpočívám s přáteli, jede-
me na výlet, anebo jdeme do 
sauny. Když pak vidíte, co jste 
společně dokázali, síla a ener-
gie se rychle dobíjí.

Prozradíte vaše pracovní, ale 
třeba i soukromé plány do bu-
doucna?

Vše závisí na vývoji situa-
ce na Ukrajině a potažmo pak 
v Evropě. Mnoho lidí nechápe, 
že prohra Ukrajiny by vážně 
ohrozila náš svět, jak jsme na 
něj zvyklí. Centrum bude po-
kračovat svou práci ještě tento 
rok, pokud to finančně zvlád-
neme. Tím, že mám v hlavě 
hrozně moc příběhů, školení 
a povinností, není moc času na 
nové plány. Je třeba dokončit 
to, co jsme s dobrovolníky za-
čali, a pomoci tak lidem, kteří 
jsou na to tady sami a musí to 
vydržet, než se budou moci vrá-
tit domů. 
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80 mladých muzikantů míří do Teplic 

V O L N Ý  Č A S

Poznejte 77 míst 
starého kontinentu

Komedie o dvou mužích podváděných jednou ženou
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Zdeněk Žák vzkazuje: Vezměte si je na radnici!
Pane ministře (Zdeněk Žák, obyvatel Bíliny, 
byl ministrem dopravy v Rusnokově úřed-
nické vládě), byl jste mj. generálním inspek-
torem Českých drah. Co říkáte na nedávnou 
nehodu u Měchenic? Hrozí nám něco podob-
ného i u nás?

Zde na Teplicku by měl již brzy fungovat 
evropský systém ETCS, který je sice mnohem 
dražší než ten český, ale snad ho za ty peníze 
zas někdo neošidí o nějakou důležitou součást. 
Zdá se, že vlak, který bez posádky ujel a ve 
stokilometrové rychlosti doslova vylétl z tratě 
u Klínce, neobsahoval část, která vlak zastaví 
automaticky, a měl jen zvukový signál pro stroj-
vůdce, který zde ale nebyl. 

Bohužel stále bez odezvy zůstávají mé apely, 
aby stát obnovil zrušenou preventivní činnost 
Drážní inspekce. Dříve vykonala čtyři a půl tisíce 
preventivních akcí, díky nimž se ročně odstranilo 
cca půl druha tisíce nebezpečných závad.

Město Teplice zve na den otevřených dveří 
budoucího nízkoprahového centra. Přijdete?

Petice podepisuji málokdy, ale v Teplicích 
jsem se nedávno neudržel a jednu podepsal. 
Město se patrně rozhodlo vytvořit novou „NO 
GO ZÓNU”. Dům se službami pro sociální a 
nepřízpůsobivé na nejnevhodnějším místě. Jde 
zcela proti zdravému rozumu i zkušenostem 
odjinud. Sociálně problematičtí lidé se nikdy 
nesmí stěhovat na problematická místa bez per-
manentního dohledu. Když řeknu „VEZMĚTE SI 

JE NA RADNICI”, myslím to vážně. Většina i těch 
nejméně přizpůsobivých respektuje pravidla, na 
která někdo dozírá a vynucuje je. Domy, kde je 
chceme soustřeďovat, patří co nejblíže k policii 
a úředníkům (ať jsou taky motivováni s nimi něco 
dělat ).

Vláda se chlubí úspěšnou notifi kací podpo-
ry připravovaného reaktoru v Dukovanech 
Evropskou komisí.

To si z nás asi dělají legraci. Výsledkem jejich 
projednávání v Bruselu je, že podmínky byly sta-
noveny pro Českou republiku zcela nevýhodně. 
Takže výstavba situaci nejenže nepomůže, ale 
přispěje k dalšímu zdražení elektrické energie. 
A za naše peníze poslouží spíše potřebám Ně-

mecka než české energetiky a jejích uživatelů. 
Jsem zvědav, zda jako obvykle budou kritici 
vlády (např. bývalý šéf ČEZu Míl – doporučuji 
vygooglovat si jeho brilantní analýzu „Pátý blok 
bude podle německých not“) totalitním slovní-
kem označeni za dezoláty a proruské šváby. Již 
minule jsem slíbil optimistický rozhovor na téma, 
jak snadno lze zlevnit elektřinu, v Teplicích a Bíli-
ně připravujeme na toto téma s experty zajímavé 
besedy pro občany.

Jste znám jako bojovník za svobodu slova. 
Co říkáte na poslední zprávy, že Evropská 
unie zakázala další média šířící tzv. ruskou 
propagandu.

Zákaz považuji za obzvláště hloupý a pro 
demokracii mimořádně nebezpečný. Je to 
arogantní projev nedůvěry byrokratů ve schop-
nost občanů udělat si vlastní názor. A abych se 
vyhnul onálepkování „putinovským agentem“, 
záludně vám odpovím dvěma citáty: 
1. Hluboce s vašimi názory nesouhlasím, ale 

budu se do krve bít za to, abyste je mohl svo-
bodně říkat (Evelyn Beatrice Hall o Voltairovi) 

2. Když přišli nacisté pro komunisty, mlčel jsem 
– nebyl jsem přece komunista. Když zakazo-
vali sociální demokraty, mlčel jsem – nebyl 
jsem přece sociální demokrat. Když přišli pro 
mě, nebyl už nikdo, kdo by se mohl ozvat. 
(Martin Niemöller)
A mimochodem, věděl jste, že i během války 

BBC vysílala Hitlerovy projevy a britská demo-
kracie to tehdy v pohodě unesla? 

INZERCE

Teplice – Mladý symfonický or-
chestr z podhůří Orlických hor 
vystoupí 29. června v Krušno-
horském divadle s jazzovými 
a muzikálovými melodiemi ve 
velkolepém aranžmá. Speciál-
ním hostem bude mladý kla-
vírní virtuos Matyáš Novák. 
„Od našeho koncertu lze čekat 
především živelnost. Hudba 
nás neživí, ale hodně nás baví 
a máme rádi, když můžeme 
něco z toho, co děláme, předat 
na ostatní. Hrají u nás amatéři, 
studenti hudebních škol, sem 
tam i maminky a tatínkové. 
Hudba patří všem, stačí to mít 
rád a věnovat tomu čas a ener-
gii,” říká ředitelka tělesa Eliška 

Kratěnová a dodává, že spojení 
s Matyášem Novákem je defini-
ce harmonie.

Návštěvníci se spolu s No-
voměstskou filharmonií vydají 
na cestu kolem světa. V duchu 
muzikálu West Side Story vyra-
zí z Portorika do Spojených stá-
tů amerických. Do Francie vás 

zavede Bohuslav Martinů, který 
zde napsal zábavnou skladbu 
Le Jazz. K prolínání východního 
a západního světa dojde v pří-
padě skladby Tahiti Trot. Rus-
ký skladatel Dmitrij Šostakovič 
tak pojmenoval své orches-
trální aranžmá skladby Tea for 
Two z amerického muzikálu 
No, No, Nanette. Od stejného 
autora posluchači uslyší něko-
lik částí z jeho jazzové suity. 
Fanoušky latinsko-amerických 
rytmů nadchnou temperament-
ní skladby Conga del Fuego 
Nuevo a Danzón No. 2 mexické-
ho skladatele Artura Márqueze. 
Předprodej vstupenek už probí-
há na Ticketportal.cz.  gz

Bílina – Načerpejte inspiraci pro 
letní cestování a poznejte 77 ne-
uvěřitelných míst Evropy. Akce 
autorky knihy Do světa cestujte 
chytře, levně a často Hany Ma-
chalové se koná 28. května od 
17:00 hodin v Městské knihovně 
v Bílině.  gz

Teplice – Máte-li chuť na pořád-
nou komedii, vyrazte do tep-
lického divadla na představe-
ní Muž mojí ženy. 

Příběh vypráví o tom, jak 
celých pět let dokáže jedna 
žena klamat dva muže. Jeden 
o druhém nemají ani tušení 
a věří, že jsou pro svou lás-
ku tím jediným vyvoleným. 
Jednou ale všechno praskne 

a oba se setkávají, aby situa-
ci po chlapsku vyřešili. Který 
vyhraje? Nebo nakonec zvítě-
zí žena? Konverzační komedii 
Muž mojí ženy nejvýznamněj-
šího chorvatského dramati-
ka Miro Gavrana z roku 1991 
uvidíte 1. června v Krušnohor-
ském divadle, kde se před-
staví Michal Dlouhý a David 
Novotný. 

Letní kino znovu  
zve na muzikály
Teplice – Léto ve městě bude 
nabité kulturou. Návštěvníci 
si mohou užít i letos Teplické 
muzikálové léto. 

Dějištěm se stane areál let-
ního kina na zámku. Už v pá-
tek 21. června bude na scéně 
romantická Angelika v podá-
ní Kamily Nývltové, Mariana 
Vojtka nebo Josefa Vágnera. 
Následovat bude 26. července 
zamilovaná duchařská kome-
die Láska Nebeská s nejzná-
mějšími hity Waldemara Ma-
tušky v podání Petra Ryšavého 
či Bořka Slezáčka. Celé muzi-
kálové léto uzavře 27. srpna 
zábavná koncertní show Mu-
zikály naruby v podání Jana 
Kopečného, Josefa Vágnera 
a Petra Ryšavého.  gz



Nebeský chodník na Stezce Valaška
VÝPRAVY ZA SKLENĚNÝMI SVĚTY

Celoročně nabízí způsob, jak si pro-
táhnout tělo a  dojít až nad koruny 
stromů. Stezka v oblacích je i pro ty, 
kteří chtějí zažít pocit „stát ve vzdu-
chu“. Nejdelší nebeský chodník ne-
boli sky walk v Evropě najdeme v Mo-
ravskoslezských Beskydech nedaleko 
turistické lokality Pustevny. Je sou-
částí Stezky Valaška, měří sedm met-
rů a je celý ze skla.

Stezka Valaška o  délce 660 met-
rů byla veřejnosti poprvé otevřena 
v  lednu 2019. Nachází se v  nadmoř-
ské výšce 1 099 metrů a  její projekt 
vznikal přibližně pět let. Vedle toho, 
že je její součástí nejdelší himálajský 
most v  Česku, zavěšený na čtyřech 
ocelových lanech, a  nejvýše polože-
né trampolínové hřiště u nás (ve výšce 

12 metrů nad zemí), čeká návštěvníka 
na vrcholu vyhlídkové věže ještě jed-
no nej: nejdelší skywalk v Evropě. 

Nad korunami stromů
Skywalk vysunutý do prostoru ve 

výšce 30 m je dlouhý 7 m, skleněná 
část má rozměry 2  500  x  1  600  mm. 
Na jeho výrobu bylo použito přes tři-
cet metrů čtverečních skla o  hmot-
nosti 839 kilogramů. Vzhledem 
k  tomu, že jde o  venkovní aplikaci, 
bylo nutné navrhnout takovou sklad-
bu skel, která by odolala náročným 
povětrnostním podmínkám, včetně 
vlhkosti, zatížení sněhem a  výrazné-
ho střídání teplot během dne i celého 
roku. Pro návrh zasklení byl vytvořen 
statický výpočet, aby byla zaručena 

dostatečná nosnost – skywalk pojme 
až deset osob.

Výhled bez omezení 
Podlahu tvoří bezpečnostní sklo 

Stratobel vrstvené ze tří tabulí ex-
tra čirého skla Planibel Clearvision 
12  mm, od společnost AGC. Vrchní 
sklo je tepelně tvrzené, spodní dvě 
tabule jsou standardní, pouze ob-
roušené. Sklo je ke konstrukci lepe-
né MS polymerem, který odolává UV 
záření. 

Na zábradlí, jež neobsahuje žádné 
ocelové prvky, bylo použito dvakrát te-
pelně tvrzené vrstvené bezpečnost-
ní sklo Stratobel Clearvision 12 mm se 
čtyřmi fóliemi mezi jednotlivými tabule-
mi. Celkem jde o pět kusů o rozměrech 
1 225 x 1 470 mm (2 ks), 1 180 x 1 470 mm 
(2 ks) a 1 670 x 1 470 mm (1 ks). Ve spod-
ní části byly ve skle před zpracováním 
navrtány otvory pro uchycení k terčové-
mu kotvení. 

Instalace skleněných prvků
Sklo bylo do výšky 30 m dopra-

veno jeřábem na stojanu. Vzhledem 
k tomu, že lávka je vysunuta do pro-
storu, kam jeřáb nedosáhl, bylo sklo 
dopraveno na nejlépe dostupnou 
část podlahy vyhlídkové věže a k sa-
motné lávce doneseno ručně. Montáž 
skla byla prováděna z pomocné dře-
věné lávky, která byla po montáži od-
straněna. Instalace lávky včetně kot-
vení terčů do připravené konstrukce 
trvala 8 hodin včetně přípravy, sa-
motná instalace skel na místě trva-
la 4 hodiny. Na montáži skel z vnější 
části lávky se podíleli i dva horolezci. 

Dohlédnout lze odtud na Sloven-
sko i  do Polska, například na Jesení-
ky, Lysou horu, Velkou Fatru, Martin-
ské hole či polský Rybník. Celá stezka 
je navržena bezbariérově, což umož-
ňuje návštěvu vozíčkářům nebo ro-
dičům s kočárky. Otevřeno je po celý 
rok.

Pozvali jsme vás k poznání řady výjimečných architektonických 
skvostů postavených ze skla, které vyrobili skláři z koncernu AGC. 
Stavba, která je dalším tipem na výlet, v sobě kromě dokonalých linií 
nese pro návštěvníky i velkou dávku adrenalinu.

© AGC Glass Europe 
www.agc-yourglass.com
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K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Skotské přísloví

INZERCE
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BUĎ S NÁMI U TOHO 
I V NOVÉ SEZÓNĚ!
Připravujeme prodej permanentních 
vstupenek na nový ročník.

Všechny důležité informace najdete 
na www.fkteplice.cz!
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K O M U N I T Y

Fotbalová komunita pomohla Simoně 

k v ě t e n  2 0 2 4

Projektu SoulGrapes 
vyšel nový singl

Z Abilympiády mají 10 medailí
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INZERCE

Před fotbalovým zápasem s Li-
bercem byly na Stínadlech 
předány šeky v celkové výši 
61 111 korun na pomoc hráčce 
A týmu žen FK Teplice Simoně 
Perkové, která je po vážné auto-
nehodě upoutaná na invalidní 
vozík. Částkou 50 000 korun ji 
podpořil Nadační fond FK Tepli-
ce a darem ve výši 11 111 ji potě-
šily i její spoluhráčky z A týmu.

Simona se po vážné nehodě 
a následném téměř půl ročním 
pobytu v nemocnici, konečně 
vrací domů. I tak však na ni ješ-
tě čeká dlouhá cesta spojená 
i s řadou rehabilitací, na jejichž 

finan-
cování 
poslouží 
oba dary. 
„Velmi si 
vážím po-
moci vás 
všech, je 
to pro mě 
nesmírně 
důležité 
a krásné. 
Jsem hrdá, 
že mohu být součásti žlutomod-
ré rodiny,“ říká Simona Perková.

Naši fanoušci mohou i nadá-
le pomáhat této velké bojovnici 

prostřed-
nictvím 
transpa-
rentní-
ho účtu 
Nadační-
ho fondu 
FK Tepli-
ce (do po-
známky 
uvádějte 
„Pomoc 
Simoně“). 

Číslo účtu transparentního účtu 
Nadačního fondu FK Teplice je: 
293310060/0300. 

 FK Teplice

SoulGrapes je 
hudební projekt 
manželského 
páru z Teplic, 
Tereza Vacková 
a Míra Vacek. 
V březnu vydali svůj druhý singl 
s názvem Sword of Love. Chtě-
jí mít absolutní tvůrčí svobo-
du, a tak vše vymýšlí, nahráva-
jí a míchají v domácím studiu. 
Jedná se o kytarovou hudbu, ale 
nejsou stylově vyhranění, tento-
krát využili indické prvky. K sin-
glu připravují videoklip, i ten si 
točí sami. Do budoucna plánují 
vystupovat s živou kapelou.  gz

Dvanáct žáků Základní a prak-
tické školy Arkadie se zú-
častnilo dvacátého ročníku 
soutěže Abilympiáda pro děti 
a mládež, kterou pořádá Na-
dace Jedličkova ústavu. Celým 
dnem soutěžící provázel Bed-
řich Smetana. V rámci dopro-
vodného programu si účastní-
ci užili postavičky z balónků, 
dočasné tetování a divadel-
ní představení. Děti soutěži-
ly v ručních řemeslech, malbě 

a stavění z lega v osmi disci-
plínách. „Vyhlášení cen nám 
udělalo velkou radost. Celkem 
jsme získali deset medailí, 
z toho čtyři zlaté a šest stříbr-
ných, a dvě čestná uznání.“ vy-
počítává úspěchy paní učitelka 
Dorota Šáchová. Na závěr ne-
smělo chybět tradiční focení se 
skladatelem Bedřichem Smeta-
nou. Poté se všichni spokojeně 
vydali na cestu domů. 

 Karel Klášterka, Arkadie

Teplická etapa po 15 letech končí
Jedenačtyřicetiletý brankář To-
máš Grigar je více než patnáct 
let nedílnou součástí FK Tep-
lice. Byl dlouholetou oporou 
a ikonou. Po skončení této se-
zóny však jeho teplická etapa 
kariéry končí. „Rád bych ještě 
pokračoval v kariéře, takže uvi-
díme, jaké se vyskytnou nabíd-
ky, ale každopádně Teplice bu-
dou navždy v mém srdci a rád 
se budu na Stínadla vracet,“ 
řekl Grigar. Jeho jméno bude 

navždy vepsáno do historie tep-
lického fotbalu. Za klub odchy-
tal ve 388 soutěžních utkáních 
34 639 minut, ve kterých vychy-
tal 119 čistých kont.  gz
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Oblíbený běžecký závod Milada Run se blíží. S registrací neváhejte

Exhibiční duel  
ovládl tým trenérů Dva tisíce dětí fandilo jako o život

INZERCE
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Trénink, jaký fotbalové pro-
středí dlouho nevidělo, se 
uskutečnil na teplických Stí-
nadlech. Na otevřený trénink 
pro školy a veřejnost totiž do-
razilo více než 2 000 dětí z ce-
lého okresu Teplice, nechybě-
ly ovšem skupiny ani z Děčína 
a jiných koutů Ústeckého 
kraje.

Děti začaly proudit na Stí-
nadla hned ráno. Na ochozu 
stadionu pro ně bylo připra-
vené malování na obličej, 
po deváté hodině pak začala 

škola fandění se speakery 
kotle Tepličáci. Ti dokázali 
rozproudit atmosféru na Stí-
nadlech na maximum.

V 9:30 vyšli za frenetické-
ho potlesku na hřiště hrá-
či A mužstva k tréninku. 
Následně se pořád z tribun 
ozývalo velké fandění nebo 
užaslé zahučení v případě 
pěkných gólů. Na konci tré-
ninku pak fanouškům hráči 
poděkovali. „Jak pro nás, tak 
i pro hráče to bylo zpestření. 
Trénovat před publikem je 

přeci jen rozdíl, smál se tre-
nér Zdenko Frťala.

Čekání na následnou auto-
gramiádu zpestřil dětským fa-
nouškům DJ Marty Čonin.

Atmosféru si všichni zúčast-
nění užili, což potvrzoval i Lu-
káš Mareček. „Je super, že se 
něco takového uskutečnilo. 
Když jsme vyšli z tunelu a děti 
začaly křičet, tak to bylo něco. 
Zažil jsem něco podobného 
v Belgii a doufám, že to ani 
tady nebylo naposledy.“

 FK Teplice

Velmi podařeným číslem oslav 
pěti let HC Teplice bylo utkání 
klubových trenérů proti býva-
lým hráčům HC Stadion Teplice. 
Trenéři vyhráli po samostatných 
nájezdech 7:6, rozhodující ná-
jezd dal Štěpán Tetřev. „Musím 
přiznat, že jsem nečekal tak pěk-
ný a rychlý hokej. Oba týmy za-
slouží velké uznání. Bylo vidět, 
že proti sobě nastoupili opravdu 
kvalitní hráči. Moc všem děkuji, 
že se zápasu zúčastnili,“ řekl šéf 
HC Teplice Martin Cimrman.

 HC Teplice Huskies

Nejpopulárnější sportovní seri-
ál Ústeckého kraje Milada Tour 
pokračuje svým druhým závo-
dem. Konkrétně jde o běžecký 
podnik se zázemím na hlavní 
pláži jezera Milada, který přilá-
ká každoročně přes 600 spor-
tovců, ale i stovky návštěvníků. 
Akce se koná 8. června a je jed-
noznačně nejhojněji navštěvo-
vaným závodem celé tour.

Závodníci si v rámci běhu Mi-
lada Run budou moci opět vy-
bírat ze tří hlavních tras. „Pro 
hobby běžce a začátečníky je 

vhodná trať na pět kilometrů. 
Nejoblíbenější je desetikilomet-
rový okruh přímo lemující jeze-
ro Milada. Pro zkušené běžce je 
pak v nabídce půlmaraton, kde 
pořadatelé slibují dva rozdílné 
okruhy v okolí jezera. Chybět 
nebudou dětské závody, které 
povedou po trasách v blízkos-
ti zázemí pláže,“ slibuje Michal 
Neustupa s tím, že velkým lá-
kadlem jsou vždy elitní běžci či 
osobnosti na startu. 

„Svou účast přislíbila pětiná-
sobná olympijská účastnice Eva 

Vrabcová Nývltová. Dále pak 
český freediver a otužilec, dvoj-
násobný světový rekordman 
v plavání i potápění na jeden 
nádech a do maximální hloubky 
David Vencl. Další české spor-
tovce organizátoři postupně od-
tajní. Pro rekreační sportovce 
bude setkání s těmito hvězdami 
sportovní scény jistě velkým zá-
žitkem. Samozřejmostí bude au-
togramiáda,“ dodává Neustupa.

Těšit se můžete i na bohatý 
doprovodný program, určený 
hlavně pro děti. Novinkou je 

Elimon zóna s nafukovací dět-
skou tratí, fotbálkem, házením 
na koš a dalšími soutěžemi. 

Pokud si chcete užít sportov-
ní den s množstvím doprovod-
ných aktivit, určitě s regist-
rací neváhejte. Medaile pro 
všechny závodníky v cíli, pro 
děti funkční tričko k regist-
raci zdarma, pohoda, rodinná 
atmosféra, sportovní zážitek, 
hvězdy na startu, to vše zaži-
jete 8. června na Milada Run. 
Více informací a registrace na 
www.miladatour.cz  gz

www.operabalet.cz

KONCERT PŘED OPONOU
SMETANOVO TRIO

2. června 2024 
v 17.00 hodin

PROGRAM:
Josef Suk: Trio c moll Op. 2
Antonín Dvořák: Trio e moll č. 4 Op. 90, „Dumky”
Bedřich Smetana: Klavírní trio g moll op. 15

ÚČINKUJÍ:
Jitka Čechová – klavír
Markéta Janoušková – housle
Jan Páleníček – violoncello

KONCERT
FILMOVÝCH

MELODIÍ31. května 2024
v 19.00 hodin

www.operabalet.cz

Zazní skladby z filmů
Superman, Jurský park, Pretty Woman,

Gladiátor, Pan Tau, Dívka na koštěti a další...

Miloš Formáček – dirigent
Orchestr Severočeského divadla
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U Mušle si užijete sousedskou slavnost už podeváté

Otevření Živého domu je na spadnutí Muzejní noc láká na 
divadlo i ohnivou show

PR
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24
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I letos se koná v prostorách 
teplického muzea oblíbená 
muzejní noc. Ta letošní, která 
se uskuteční v pátek 31. květ-
na od 18:30 do 22:30 hodin je 
už dvacátá. Návštěvnicí za-
žijí muzeum v jiném světle 
s divadelními scénkami D. S. 
Panoptikum Maxe Fische, hu-
debním vystoupením kytaro-
vého dua Fópá, ohnivou show 
a dalším programem. Chybět 
nebudou oživené prohlídky 
zámku. Vstupné je 120 ko-
run.  gz

Rekonstrukce Živého domu 
v Hlávkově ulici byla zdárně 
dokončena. Otevření se koná 
20. června od 14:00 hodin. Re-
konstrukce objektu bývalých 
jeslí probíhala od listopadu 
roku 2022 a letos na jaře byla 
ukončena a hotová stavba byla 
předána Salesiánskému stře-
disku Štěpána Trochty domu 
dětí a mládeže.

„Od začátku rekonstrukce 
jsme avizovali, že dům bude 
v roce 2024 otevřen a začne 
sloužit nejen dětem, mládeži, 
rodinám a komunitě, ale také 
školám a veřejnosti. Jsme ne-
smírně rádi, že tomu tak oprav-
du je, a těšíme se, že přivítáme 
první návštěvníky na otevírací 
akci, kterou v současné době 

ladíme do posledních detailů,“ 
říká manažerka střediska Pavlí-
na Mašková.

Otevírací akce nabídne ná-
vštěvníkům nejen možnost 
nahlédnout do nových prostor 
volnočasového střediska, ale 
především ukázku nabídky 
aktivit, na kterou se mohou 
od září těšit všichni, kteří se 

rozhodnou do Živého domu do-
cházet. 

„Reakce na dokončení a blí-
žící se otevření Živého domu 
jsou zatím pozitivní a nás to 
velmi těší. Uvědomujeme si, že 
otevření multifunkčního stře-
diska uprostřed Trnovan do-
provázelo v minulosti mnoho 
pochybností a obav převážně 
ze strany obyvatel ze soused-
ství. Chceme, aby tato budova 
sloužila všem, kteří ji budou 
potřebovat, a těšíme se na to, 
jaké nové obzory se nám, po 
jejím uvedení do provozu, na-
skytnou,“ dodává Mašková.

Komentované prohlídky pro-
měny Živého domu se uskuteč-
ní 22. června, 24. a 25. června 
od 10 do 18 hodin.  gz

Taneční výprava  
na tajuplný ostrov
Pokud máte slabost pro tanec, 
představení v teplickém di-
vadle vás nadchne. Užijete si 
příběh o tom, jak badatelská 
výprava ztroskotá na pustém 
ostrově. Zpočátku se seznamu-
je s tamní přírodou a domorod-
ci, ale když si jejich přítom-
nosti všimne bájná strážkyně 
ostrova, chce nezvané návštěv-
níky z ostrova vyhnat a před 
lidmi ho ochránit. Představení 
se koná 4. června v Krušnohor-
ském divadle.  gz

Blíží se už 9. ročník sousedské 
slavnosti Živé Teplice, která 
se koná v sobotu 22. června od 
14:00 hodin v Šanovském par-
ku u Mušle. Každoročně se mů-
žete těšit na hudební vystou-
pení místních umělců, výborné 
občerstvení ze všech koutů 
světa, výstavu obrazů, divadlo, 

program neziskových spolků, 
trh s autorskými výrobky, spor-
tovní i výtvarné workshopy 
a program pro děti. Slavnost je 
pro všechny zdarma.

Každý, kdo něco vytváří, ať 
je to něco dobrého na zub či 
k pití, ať je to hudba, diva-
dlo, šperky, hadříky, jakékoliv 

umění, či sport, se může při-
hlásit a Živých Teplic se přímo 
účastnit. Jedinou podmínkou 
každoročně je, že by to mělo 
být něco s vlastním nápadem 
a z Teplic nebo blízkého okolí. 
Máte chuť se zapojit? Neváhej-
te se ozvat pořadatelům na čís-
lo 607 720 869.  gz

Práce žáků oboru Předškolní a mimoškolní 
pedagogika přináší radost do života dětí
Teplice – Sportovní olympiáda 
mateřských škol, která se ko-
nala na hřišti Základní školy 
Koperníkova v Teplicích, se 
stala nezapomenutelným zá-
žitkem pro děti i organizátory. 
Tato akce, jež proběhla ve spo-
lupráci Střední školy AGC a.s. 
a Domu dětí a mládeže v Tep-
licích, přilákala sedm mateř-
ských škol z celého regionu.

Žáci prvního ročníku oboru 
Předškolní a mimoškolní pe-
dagogika se s nadšením ujali 
organizace sportovního do-
poledne. Tito budoucí peda-
gogové, pod vedením svých 
učitelů a odborníků z Domu 
dětí a mládeže, připravili pes-
trý program plný zábavných 
a sportovních aktivit, které 
děti motivovaly k pohybu a tý-
mové spolupráci.

„Tato zkušenost byla pro 
naše žáky nesmírně hodnotná. 
Měli možnost si vyzkoušet pří-
pravu a realizaci sportovních 
aktivit pro malé děti, což je dů-
ležitá součást jejich budoucí 
profese. Zároveň tím podpořili 
rozvoj pohybových dovednos-
tí a sociálních schopností dětí 

z mateřských škol,“ uvedla Mgr. 
Klára Jarošová, třídní učitelka.

Akce měla nejen sportov-
ní, ale i společenský rozměr. 
Přispěla k propojení různých 
vzdělávacích institucí v re-
gionu a podpořila vzájem-
nou spolupráci mezi školami 

a předškolními zařízeními. Pro 
žáky střední školy byla záro-
veň skvělou příležitostí k prak-
tickému uplatnění teoretic-
kých znalostí, které získávají 
během studia.

Sportovní olympiáda 
mateřských škol na hřišti 

Základní školy Koperníkova 
se stala příkladem úspěšné 
spolupráce mezi vzdělávací-
mi institucemi a dokladem 
toho, že i malé děti mohou 
zažít radost ze sportu a po-
hybu v rámci organizova-
ných akcí.
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